



偶联剂/白炭黑补强体系对天然橡胶硫化和力学性能的影响

吴荣懿 1, 施利毅 2,3, 朱惟德 1, 芦火根 4

(1. 上海大学 材料科学与工程学院, 上海 200444; 2. 上海大学 理学院, 上海 200444;

3. 上海大学 纳米科学与技术研究中心, 上海 200444; 4. 上海大学 环境与化学工程学院, 上海 200444)

Effect of Coupling Agents Mixing with Silica on Vulcanization Characteristics and Mechanical Properties of Natural Rubber Vulcanizate

WU Rong-yi¹, SHI Li-yi^{2,3}, ZHU Wei-de¹, LU Huo-gen⁴

(1. School of Materials Science and Engineering, Shanghai University, Shanghai 200444, China;

2. College of Sciences, Shanghai University, Shanghai 200444, China;

3. Research Centre of Nanoscience and Nanotechnology, Shanghai University, Shanghai 200444, China;

4. School of Environmental and Chemical Engineering, Shanghai University, Shanghai 200444, China)

- 摘要

- 参考文献

- 相关文章

Download: PDF (2168KB) [HTML \(1KB\)](#) Export: BibTeX or EndNote (RIS) [Supporting Info](#)

摘要

研究4种偶联剂KH-560, KH-570, Si-69, C800与白炭黑补强体系在天然橡胶(natural rubber, NR)中的应用, 同时探讨偶联剂的种类和用量对NR硫化胶性能的影响。结果表明: 随着偶联剂用量的增加, 硫化时间缩短, 其中偶联剂C800与白炭黑共混提高了NR硫化胶的抗焦烧性能, 改善了加工性能; 不同的偶联剂对硫化胶的力学性能有不同程度的提高, 其中偶联剂KH-560与白炭黑共混增强NR力学性能的效果最好, 当KH-560用量为2份时, 胶料的力学性能达到最佳效果。

关键词: 偶联剂; 白炭黑; 天然橡胶; 硫化特性

Abstract:

This article analyzes the application of four different coupling agents in silica filled natural rubber (NR) namely KH-560, KH-570, Si-69 and C800, and discusses effects of different types and dosages of coupling agents on the properties of NR vulcanizates. The results show that curing time is shortened with dosage increase of coupling agents, among which coupling agent C800 mixing with silica enhances anti scorch property of NR vulcanizates and improves its processability. Mechanical properties of NR vulcanizates are enhanced in varied degrees by different coupling agents, among which KH-560 mixing with silica is most effective in enhancing NR vulcanizate, and the optimum loading is 2 phr.

Keywords: coupling agent; silica; natural rubber (NR); vulcanization characteristics

收稿日期: 2009-03-24;

基金资助:

国家高技术研究发展计划(863计划)资助项目(2007AA03Z335); 上海市科委人才培养计划资助项目(07XD14014); 上海市教委重点学科建设资助项目(J50102); 教育部科学技术研究重点项目(208182)

通讯作者 施利毅(1963~), 男, 教授, 博士生导师, 研究方向为纳米材料制备及工业化应用. Email: shiliyi@shu.edu.cn

Service

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

Email Alert

RSS

作者相关文章

引用本文:

.偶联剂/白炭黑补强体系对天然橡胶硫化和力学性能的影响[J] 上海大学学报(自然科学版), 2010,V16(4): 423-428

.Effect of Coupling Agents Mixing with Silica on Vulcanization Characteristics and Mechanical Properties of Natural Rubber Vulcanizate[J] J.Shanghai University (Natural Science Edition), 2010,V16(4): 423-428

链接本文:

<http://www.journal.shu.edu.cn//CN/> 或 <http://www.journal.shu.edu.cn//CN/Y2010/V16/I4/423>

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

Copyright by 上海大学学报(自然科学版)